
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2021

z przebiegu XXXVII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 28 czerwca 2021 r.

od godziny 1000 do 1308 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6.   Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2020 rok:

1) przedstawienie raportu;

2) debata nad raportem;

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania za 2020 r.

7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy 

Wyrzysk za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2020 rok;
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3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok.

8. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2020 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk 

za 2020 rok;

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu 

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok; 

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2020 rok – uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 

2020 rok.

9. Rozpatrzenie projektów uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021 rok;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2021-2030;

3)  wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej  umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

4)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  w trybie  bezprzetargowym  na  czas 

nieoznaczony;

5)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok;

6) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Jednostki Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku;

7) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;

8) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2021 

roku;

9)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;

10)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;
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11)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku.

10.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

11. Wolne głosy.

12. Zakończenie obrad. 

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 100% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska  poprosiła  o  wprowadzenie w pkt.  9  jako ppkt 7 

projektu uchwały w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji  o wysokości  dochodów. Kolejne podpunkty w odpowiedniej  kolejności.  Konieczność 

wprowadzenia ww. projektu wynika z wpływu w dniu 22 czerwca br. rozstrzygnięcia nadzorczego 

Wojewody Wielkopolskiego orzekającego o nieważności uchwały podjętej na sesji w dniu 24 maja 

2021 r. Zgodnie z przepisami wzór wniosku musi zostać określony do dnia 1 lipca 2021 r. 

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  rozszerzenia  porządku  obrad  poprzez 

dodanie w pkt. 9 jako ppkt 7 projektu uchwały w sprawie wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 
Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
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Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  sesji  wraz

z autopoprawką.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 
Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem  uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XXXVI sesji, która odbyła się 24 maja 2021 r. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Radny Ryszard Sell w imieniu Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku, która zakończyła swoją 

kadencję  podziękował  radnym  za  udział  w  meczu  piłki  siatkowej  pomiędzy  radnymi  Rady 

Miejskiej  a  Młodzieżową  Radą  Miejską.  Pani  Burmistrz  również  otrzymała  podziękowania
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od  młodych  radnych,  ale  radny  chciałby  się  ustosunkować  do  tej  sprawy  jako  opiekun 

Młodzieżowej Rady Miejskiej. To już kolejna kadencja, w której Pani Burmistrz mocno wspiera 

Młodzieżową  Radę  Miejską,  uczestniczy  niemalże  w  każdej  sesji.  Jest  to  niezwykle  budujące

i uczące samorządności tych młodych ludzi i za to radny bardzo serdecznie dziękuje. 

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  2

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad 6. Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2020 rok:

1) przedstawienie raportu;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poinformowała, że Raport o stanie Gminy Wyrzysk 

za 2020 rok został  opracowany na podstawie przepisu art.  28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r.

o  samorządzie  gminnym.  Zgodnie  z  dyspozycją  powyższego  przepisu  Raport  zawiera 

podsumowanie działalności Burmistrza Wyrzyska za rok poprzedni, uwzględniając w szczególności 

realizację  programów,  polityk  i  strategii  realizowanych  przez  Gminę  w  2020  roku,  a  także 

wykonanie uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku i budżetu obywatelskiego. Przedmiotowy Raport 

został  przedłożony  w  biurze  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  dniu  20  maja  2021  r.

oraz opublikowany na stronie internetowej urzędu, tj. w BIP-ie, w dniu 26 maja 2021 r. w celu 

umożliwienia zapoznania się z jego treścią mieszkańcom Gminy Wyrzysk.  Raport o stanie Gminy 

Wyrzysk za 2020 rok został opracowany,  podobnie jak w latach poprzednich, bez udziału żadnej 

firmy zewnętrznej, ale przez pracowników Urzędu Miejskiego w Wyrzysku w oparciu o posiadane 

dane  i  informacje  przekazane  przez  kierowników  jednostek  organizacyjnych  Gminy  Wyrzysk.

W  związku  z  tym,  sporządzenie  Raportu  nie  wiązało  się  z  żadnymi  dodatkowymi  kosztami

dla Gminy Wyrzysk. Pani Burmistrz przedstawiła skrótowo informacje przedstawione w Raporcie. 

W raporcie znajdują się następujące rozdziały: 

- Rozdział I Informacje Ogólne:

W skład Gminy Wyrzysk wchodzą 34 miejscowości, które tworzą 19 sołectw. Analizując liczbę 

mieszkańców  na  dzień  1  stycznia  2020  r.  i  31  grudnia  2020  r.  należy  stwierdzić,  iż  liczba 

mieszkańców zameldowanych na pobyt stały zmniejszyła się o 144 osoby. W 2020 roku nastąpił 

wzrost urodzeń o 10 dzieci, zmarło natomiast 58 osób, co daje ujemny bilans przyrostu naturalnego 

minus 48 osób. 

- Rozdział II Realizacja programów, polityk i strategii, w ramach którego została zawarta analiza

i opis realizowanych przez Gminę Wyrzysk w 2020 roku 16 dokumentów:
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• Strategia Rozwoju Gminy Wyrzysk na lata 2016-2025; 

• Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Wyrzysk;

• Wieloletni  Program Gospodarowania  Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wyrzysk na  lata 

2018-2023;

• Program Rewitalizacji Gminy Wyrzysk na lata 2017-2023;

• Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wyrzysk na lata  2016-2023;

• Rządowe Programy: Czyste Powietrze, Mój Prąd, Agroenergia;

• Pogram Ochrony Środowiska dla Gminy Wyrzysk na lata 2004-2019;

• Gminny Program Opieki nad Zabytkami Gminy Wyrzysk na lata 2017-2020;

• Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2017-2020;

• Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar  Przemocy

w Rodzinie na lata 2017-2020;

• Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wyrzysk na lata 2016-2025;

• Gminny  Wieloletni  Program  Osłonowy  w  Zakresie  Dożywania  Posiłek  dla  Dzieci

i Młodzieży na lata 2019-2023;

• Gminny  Pogram  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020;

• Program Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania Bezdomności na terenie 

Gminy Wyrzysk w 2020 roku;

• Wieloletni  Plan  Rozwoju  i  Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych  i  Kanalizacyjnych 

będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  w Wyrzysku Spółka

z o. o. na lata 2018-2022; 

• Sołeckie Strategie Rozwoju na lata 2018-2023;

• Roczny  Program  współpracy  z  z  organizacjami  pozarządowymi,  kościelnymi  osobami 

prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami  jednostek  samorządu 

terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań publicznych.

- Rozdział II Wykonanie uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku:

W 2020 roku Rada Miejska w Wyrzysku uchwaliła 106 uchwał oraz podjęła jeden apel dotyczący 

projektu  pn.  „Prace  na  liniach  kolejowych  18203  na  odcinku  Bydgoszcz-Piła-Krzyż-Gorzów 

Wielkopolski-Kostrzyn wraz z elektryfikacją odcinka Piła-Kostrzyn”. 

- Rozdział IV Działalność Burmistrza, na którą składa się realizacja zadań wykonanych przez Urząd 

Miejski  w  Wyrzysku,  jednostki  organizacyjne  Gminy  Wyrzysk  i  spółki  gminne.  Omówiono

w Raporcie następujące zagadnienia: realizacja zadań zleconych i wydane zarządzenia, współpraca 

ze  stowarzyszeniami  i  udział  w  związkach  międzygminnych,  oświata  i  wychowanie,  kultura
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i ochrona dziedzictwa narodowego, kultura fizyczna, ochrona zdrowia, pomoc społeczna i polityka 

społeczna  oraz  prorodzinna,  rolnictwo  i  leśnictwo,  gospodarka  nieruchomościami  i  zarządzanie 

majątkiem, zagospodarowanie przestrzenne, zarządzanie drogami gminnymi, inwestycje i remonty, 

gospodarka mieszkaniowa,  gospodarka komunalna i zaopatrzenie w energię elektryczną, ochrona 

środowiska i  gospodarka odpadami komunalnymi,  gospodarka wodno-ściekowa, bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa, promocja i polityka informacyjna, zarządzanie projektami. 

Wszelkie  kwoty  i  zakresy  zadań  zostały  opisane  w  Raporcie,  z  którym  można  zapoznać  się

na BIP-ie Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

- Rozdział V budżet obywatelski – jako zadanie fakultatywne w roku 2020 w Gminie Wyrzysk

nie był realizowany.

Kończąc,  Pani  Burmistrz nadmieniła,  że  zgodnie z wieloma komentarzami i  stanowiskami RIO 

raport  o stanie gminy nie powinien być powieleniem sprawozdania finansowego i  z wykonania 

budżetu gminy, które są przyjmowane przez radę w odrębnej procedurze. Raport o stanie gminy jest 

uzupełnieniem kwestii niefinansowych, znajdujących się poza zakresem procedury absolutoryjnej. 

Raport  to  dokument  o  charakterze  podsumowująco-sprawozdawczym.  W  związku  z  tym  nie 

umieszcza się w nim postanowień o charakterze prognostycznym na przyszłość.  Pani Burmistrz 

podkreśliła,  że  Raport  o  stanie  Gminy  Wyrzysk  jest  bardzo  obszerny  i  szczegółowy,  zawiera 

wszystkie dane dotyczące wszystkich sfer, o których Pani Burmistrz powiedziała. Każdy może się

z tym Raportem zapoznać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Przewodniczący  obrad  podziękował  Pani  Burmistrz  za  przedstawienie  kwintesencji  Raportu

i  dodał,  że  ubiegły rok 2020 był szczególnie  trudny dla  całej  wspólnoty samorządowej Gminy 

Wyrzysk. 

2) debata nad raportem; 

Radny Leszek Matuszewski  podkreślił, że szczegółowe rozmowy na temat Raportu miały miejsce

na posiedzeniu Komisji. Rada pracuje nad tym cały rok i zna ten Raport. Jest on przygotowany 

należycie,  jest  bardzo  bogaty  w  obliczenia  i  wyszczególnienia  różnych  danych.  Radni  klubu 

„Wspólnie  dla  Gminy”  każdorazowo  przed  sesją,  czy  przed  komisjami  spotykają  się  po  to,

aby debatować nad działalnością Rady. Raport jest przede wszystkim materiałem dla mieszkańców 

i dzięki temu mogą zobaczyć jak i nad czym pracowali radni Rady Miejskiej w 2020 roku. Tak jak 

wspomniał  Przewodniczący,  rok  2020  był  trudny  dla  wspólnot  samorządowej  ze  względu

na  pandemie  COVID-19,  która  ograniczała  prace  Rady  w  wielu  sferach  działania.  Radny 

wspomniał  o  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  w  Wyrzysku.  Ogrom  zadań,

jaki jest wykonywany przez tą instytucję jest tak duży, że należy chylić czoła, przede wszystkim 
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przed  Panią  Kierownik,  bo  to  Ona  zarządza  całą  instytucją.  Radny  podziękował  MGOPS

za  działalność  w  tym  trudnym  pandemicznym  roku.  Panie,  które  pracowały  z  podopiecznymi 

spotykały  się  z  nimi  na  co dzień.  W związku z  tym były  narażone tak  samo,  jak  pielęgniarki

i lekarze. Radny wyraził nadzieje, że Jego słowa uznania będą dla tych Pań chociaż jakąś pociechą 

w  tej  sytuacji.  Wracając  do  Raportu,  podkreślił,  że  jest  on  przygotowany  w  sposób  rzetelny

i fachowy, podziękował Pani Burmistrz życząc owocnej pracy w następnych latach.  

Radny Stefan Wełniak powiedział: „w temacie Raportu można by było jeszcze dyskutować, ale są 

czasem takie sytuacje, nad którymi nie warto dyskutować. Niemniej jednak w 2020 roku miało 

miejsce  coś,  co  nie  pamiętam,  aby  się  kiedykolwiek  wcześniej  wydarzyło,  a  muszę  przyznać,

że pamiętam jeszcze gromadzkie rady, naczelników i byłych burmistrzów. Nigdy nie miało miejsca 

coś  takiego,  co  miało miejsce w 2020 roku,  gdzie  m.in.  z  tego tytułu zrezygnował  z  mandatu 

radnego  Pan Łukasz  Napierała.  Było  to  bardzo  złe,  na  tyle,  że  stan  zdrowia  radnego Łukasza 

Napierały pogorszył się za sprawą tego, co doznał przez to, co miało miejsce.  Nie będę mówił 

konkretnie  o  co  chodzi  dlatego,  że  żaden  z  włodarzy,  z  tego  co  pamiętam,  a  pamiętam

od Naczelnika Pana Tadeusza Lareckiego”.

Przewodniczący  obrad  przypomniał  radnemu,  że  to  jest  punkt  „debata  nad  raportem  o  stanie 

gminy” w związku z czym prosiłby o powrócenie do rzeczy.

Radny  Stefan  Wełniak  kontynuując  podkreślił:  „chciałbym  tylko  powiedzieć,  że  radny  Łukasz 

Napierała zrezygnował z funkcji  radnego, o czym radni wiedzą i  mieszkańcy w większości też 

wiedzą, a to, że Gmina Wyrzysk wystąpiła ze Związku Międzygminnego PRGOK to była jedna

z  przyczyn,  z  tytułu  której  ten  Pan  miał  nieprzyjemności.  Jeśli  chodzi  o  Raport  uważam,

że niektóre działy sporządziły to w sposób należyty, ale ogólnie jest dużo do mówienia”. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska na wstępie podziękowała za słowa radnego Leszka 

Matuszewskiego  skierowane  do  Pani  Kierownik  Hanny  Łapacz  i  do  pracowników  MGOPS

w Wyrzysku. Jak słusznie zauważył radny, pandemia nie ograniczyła działania MGOPS. Byli dla 

ludzi zawsze i będą im służyć dopóki będą mieli takie możliwości zdrowotne i prawne. Korzystając 

z  okazji,  Pani  Burmistrz  podziękowała  wszystkim  kierownikom  jednostek  organizacyjnych

i pracownikom urzędu, bo pomimo trudnego czasu pandemii realizowane były wszystkie zadania. 

Realizowano nawet zadania, które nie były planowane na rok 2020 i na wiele zadań pozyskano 

środki zewnętrzne. Czas pandemii mimo, iż zmienił metody działania i pracy, nie zmienił zakresu 

realizacji  zadań,  a  wręcz  bardziej  mobilizował  do  tego,  aby  wyzwalać  nowe formy  działania,

czy realizować nowe zadania. Pani Burmistrz podziękowała za przygotowanie Raportu zarówno 

Kierownikom i  przede  wszystkim Pani  Sekretarz,  która  koordynowała  całe  zadanie.  Następnie

Pani  Burmistrz  odniosła  się  do  wypowiedzi  radnego  Stefana  Wełniaka.  Powiedziała,  że  jest 
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polonistką  w  związku  z  czym,  ceni  sobie  słowo,  a  każde  słowo  winno  mieć  znaczenie.

Jeżeli nazywa się jakąś rzecz, to należy używać słów określonych, mających znaczenie. Natomiast 

wszelkiego rodzaju zaimki są bardzo mało precyzyjne. Pani Burmistrz poprosiła, aby następnym 

razem radny w swojej wypowiedzi wyjaśnił mieszkańcom co oznacza „ten, tamten, tego i tamto”

i wszyscy „o tym i tamtym” wiedzą, bo Pani Burmistrz nie wie. W związku z tym, że sesja odbywa 

się  na  wizji,  Pan  Burmistrz  poradziła,  aby  nie  było  niedomówień  i  insynuacji,  ponieważ  jest

to  posiedzenie  radnych  Rady  Miejskiej,  którzy  powinni  wyrażać  się  w  sposób  precyzyjny

do  mieszkańców.  Jeśli  radny  będzie  miał  coś  do  powiedzenia,  to  Pani  Burmistrz  prosi,

aby  nie  używał  zaimków,  bo  mimo,  iż  Pani  Burmistrz  jest  polonistką,  to  nie  rozumie  intencji 

wypowiedzi radnego, ponieważ zaimki można rozumieć wielorako.  

Radny Ryszard Sell  odniósł się do Raportu w kilku aspektach, zaczynając od aspektu historyka. 

Radny od lat bada samorząd, szczególnie samorząd w Gminie Wyrzysk i  przez długi czas miał 

problem z odnalezieniem odpowiednich źródeł. Raporty, które zostały prowadzone przez ustawę

o samorządzie gminnym zawierają kompleksowe dane. Gminę Wyrzysk należy pochwalić, bo na tle 

innych  raportów  przeglądanych  przez  radnego,  Raport  o  stanie  Gminy  Wyrzysk  jest  raportem 

bardzo  kompleksowym.  Fajnie  się  go  czyta,  ponieważ  zawiera  też  zdjęcia,  ważne  informacje,

co z punktu widzenia mieszkańca, czy tak jak w przypadku radnego, z punktu widzenia historyka, 

daje olbrzymie źródło wiedzy. Widać wspaniałą pracę wszystkich podopiecznych Pani Burmistrz. 

Radnego szczególnie cieszy punkt dotyczący inwestycji  i dlatego kieruje słowa uznania dla Pani 

Burmistrz i  Jej  pracowników. W Raporcie zamieszczone jest  zestawienie pozyskanych środków 

zewnętrznych m.in. w dziale Transport i łączność i należą się słowa uznania, że Gmina w tych 

niełatwych  czasach  pandemicznych  pozyskuje  środki.  Radny  zauważył,  że  nawet  w  punkcie 

dotyczącym targowiska miejskiego, gdzie wiadomo jak to funkcjonowało w 2020 roku, udało się 

uzyskać bilans dodatni. Pokazuje to, że jest duża praca i  konsekwencja działań wielu instytucji

i jednostek. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania za 2020 r.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zapytał, kto jest za udzieleniem Burmistrzowi Wyrzyska wotum zaufania

za 2020 rok?

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/339/2021,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  serdecznie podziękowała  radnym  podkreślając,

że zawsze starała się wykonywać swoje zadania w sposób należyty, terminowy i zgodny z prawem. 

Pani  Burmistrz  obiecała,  że  będzie  tak  czynić  dalej,  bo  wotum  zaufania  jest  nie  tylko 

potwierdzeniem,  że  radni  wspierają  Jej  działania,  ale  również  mobilizacją  do  tego,  żeby  jak 

najlepiej działać na rzecz mieszkańców, bo zawsze stara się kierować ich dobrem.  

Ad 7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 

rok:

1)  przedstawienie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Skarbnik  Gminy,  Pani  Teresa  Mikołajczak  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy poinformowała, iż budżet Gminy Wyrzysk uchwalony był 

przez Wysoką Radę w następujących kwotach. Dochody budżetu 57.686.858,34 zł; wydatki budżetu 

55.752.137,41 zł  przy  nadwyżce  budżetu  1.934.720,93 zł.  W ciągu roku budżet  zmieniany był 

uchwałami Rady i zarządzeniami Burmistrza zgodnie z kompetencjami, jakie te organy posiadają. 

Po zmianach dochody zostały ustalone w kwocie 69.639.211,34 zł.  Na te dochody składają  się 

dochody  majątkowe w kwocie  2.340.070,93  zł  i  dochody  bieżące  w kwocie  67.299.140,41  zł. 

Wydatki budżetu zostały na koniec roku ustalone w kwocie 66.704.923,10 zł. Natomiast nadwyżka 

w kwocie 2.934.288,23 zł. Wydatki ogółem podzielone są na wydatki majątkowe i wydatki bieżące. 

Wydatki  majątkowe były zaplanowane na  kwotę .2.788.733,65 zł,  a  wydatki  bieżące  na  kwotę 

63.916.189,45 zł.  Biorąc pod uwagę wykonanie budżetu to dochody zrealizowano w wysokości 

68.629.176,32 zł,  co stanowi 99% planowanych dochodów, w tym dochody bieżące wykonano
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w kwoce 66.287.615,18 zł, a dochody majątkowe w kwocie 2.341.561,14 zł.  Dochody majątkowe, 

które  były  wykonane  to  m.in.:  dofinansowanie  ze  środków  Funduszu  Dróg  Samorządowych

w  kwocie  348.399,96  zł  na  zadanie  „Przebudowa  drogi  gminnej  G129321P w  Falmierowie”; 

dofinansowanie  ze  środków  Województwa  Wielkopolskiego  do  budowy  dróg  dojazdowych

do gruntów rolnych, chodzi tutaj o oznaczenie w ewidencji gruntów obrębu miejscowości Auguścin 

w wysokości 130.500,00 zł. Ponadto, w wysokości 30.000,00 zł Gmina otrzymała dofinansowanie

z Powiatu Pilskiego na zakup nowego samochodu lekkiego ratownictwa technicznego z funkcją 

gaśniczą dla OSP w Gromadnie. Także dofinansowanie do zadań własnych z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych na przeciwdziałanie skutkom Covid-19 w kwocie 500.00,00 zł,  co zostało 

przeznaczone na budowę drogi w Auguścinie. Wśród dochodów majątkowych jest również kwota 

128.911,88 zł i są to środki, które Gmina otrzymała w 2020 roku, które nie wpłynęły w 2019 roku, 

jako  refundacja  poniesionych  kosztów  kwalifikowanych  do  zadania  inwestycyjnego  „Wyrzysk 

przyjazny  dla  mieszkańców  –  odnowa  miejsc  wypoczynku  i  historii”  w  ramach  programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 

5 lit. a i b ustawy o finansach publicznych lub płatności w ramach budżetu środków europejskich 

realizowanych  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego.  W skład  dochodów  wchodzi  również 

zwrot od Wojewody Wielkopolskiego wydatków wykonanych z funduszu sołeckiego w wysokości 

60.673,21  zł  oraz  dochody  wykonane  związane  z  gospodarką  gruntami  i  nieruchomościami

w  wysokości  836.643,93  zł,  w  tym  z  tytułu  przekształcenia  użytkowania  prawa  wieczystego 

przysługującego  osobom fizycznym w prawo własności  30.703,38  zł  oraz  z  tytułu  odpłatnego 

nabycia  prawa  własności  oraz  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  w  kwocie 

805.940,56  zł.  Pomimo  takiego  wykonania  dochodów,  na  koniec  roku  powstały  należności

w kwocie 5.247.803,38 zł.  Wśród tych należności  są  zaległości,  które są po terminie płatności

i  wynosiły  4.519.983,40  zł,  w  tym  kwota  2.759.956,22  zł  to  zaległości  dotyczące  należności 

alimentacyjnych,  które  są  zaległościami  realizowanych  dochodów  budżetu  państwa.  Zaległości 

zostały  objęte  postępowaniem  upominawczym  oraz  egzekucyjnym,  wobec  podatników 

zalegających  z  płatnością  trwa  procedura  mająca  na  celu  ściągnięcie  zaległości  podatkowych.

Na  należności,  przy  których  czynności  egzekucyjne  nie  przynoszą  pozytywnego  skutku 

ustanowione został hipoteki sądowe. Należności dotyczące dochodów gminy to kwota 2.487.127,16 

zł,  w  tym  zaległości  1.760.027,18  zł.  Na  koniec  2020  roku  skutki  obniżenia  górnych  stawek 

podatków  wynosiły  688.972,91  zł.  Skutki  udzielonych  ulg  i  zwolnień  obliczone  za  okresy 

sprawozdawcze  wynosiły  10.896,36  zł.  Burmistrz  Wyrzyska  nie  dokonała  umorzeń  zaległości 

podatkowych. Burmistrz Wyrzyska rozłożyła na raty kwotę 21.260,20 zł.  Wydatki zrealizowano

w  wysokości  64.119.268,67  zł,  co  stanowi  96% planu.  Wydatki  bieżące  wykonano  w  kwocie 
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61.435.622,94  zł,  co  stanowi  96%  planu,  a  wydatki  majątkowe  w  kwocie  2.683.645,73  zł,

co  stanowi  96%  planu.  Z  powyższego  wynika,  że  wykonane  wydatki  bieżące  są  niższe

od wykonanych dochodów bieżących o kwotę 5.863.517,47 zł, co spełnia wymogi art. 242 ust. 2 

ustawy o finansach publicznych.  Nadwyżka budżetu na koniec roku planowana była w kwocie 

1.934.720,93 zł, a zostało wykonane w wysokości 4.509.907,65 zł. Planowane przychody w kwocie 

52.351,76 zł,  na które składają się zaangażowane wolne środki zostały wykonane w wysokości 

2.248.682,02  zł.  Planowane  rozchody  w  wysokości  2.986.640,00  zł  dotyczące  spłat  kredytów

i pożyczek zostały wykonane w 100% zgodnie z terminami płatności wynikającymi z zawartych 

umów.  Łączna  kwota  spłaty  kredytów i  pożyczek wraz  z  odsetkami  wynosiła  3.982.794,97 zł.

Ze  sprawozdania  o  stanie  zobowiązań  Gminy  Wyrzysk  wg  tytułów  dłużnych  oraz  poręczeń

i gwarancji wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. wynika, że zobowiązania z tytułu zaciągniętych 

kredytów i pożyczek na koniec 2020 roku wynosiły 30.215.659,00 zł. Łączna kwota długu gminy 

na dzień 31 grudnia 2020 r. nie przekroczyła 60% wykonanych dochodów gminy i wynosiła 44%. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Wyrzysk za 2020 rok;

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała  Nr  SO-

14/0954/185/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  26 

kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy 

Wyrzysk  za  rok  2020  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  jednostki  i  objaśnieniami.  Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w osobach: Przewodnicząca, Pani Edyta 

Zastrow, członkowie: Pani Monika Paczyńska i Pani  Marzena Węckowicz.  Przedmiotem badania 

stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było sprawozdanie roczne z realizacji budżetu 

Miasta i  Gminy Wyrzysk w roku 2020 oraz informacja o stanie mienia Miasta i Gminy Wyrzysk. 

Skład Orzekający zapoznał się także z uchwałą budżetową wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r.

(po  zmianach),  Wieloletnią  Prognozą  Finansową  na  lata  2020-2030  (po  zmianach)

oraz  ze  sprawozdaniami  budżetowymi  jednostki  za  2020 rok.  Skład  Orzekający  wyraził  opinię 

pozytywną z uwagą, która dotyczyła tego, iż przy omawianiu zmian w planie wszystkich wydatków 

dotyczących  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  odniesiono  się  tylko  do  tych  wieloletnich 

programów, natomiast powinny być dołączone również programy jednoroczne. 

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;
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Radny Stefan Wełniak stwierdził, że zadłużenie na 2020 rok jest dość pokaźne, bo aż 30.215.659,00 

zł, czyli 44%, a to zadłużenie pewnie by było jeszcze większe, bo gmina nie ma nic z tytułu 500+,

które  wpływa  do  budżetu.  Gmina  wydaje  te  500+,  więc  tylko  został  podniesiony  stopień  tej 

wartości i można było pod to zaciągnąć kredyt. Jeżeli teraz by odjąć tę kwotę 14.855.539,50 zł,

to zadłużenie procentowe jest na pewno wyższe.

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  rozumie,  iż  jest  to  dla  radnego 

niezadowalający  wynik,  że  z  zadłużenia  wynoszącego  56%  udało  się  zmniejszyć  zadłużenie

do 44%. Natomiast, co do tego, czy 500+ wpływa na wynik, czy nie, to Pani Burmistrz myśli,

że należałoby się zwrócić do ustawodawcy, bo 500+ wpływa do wszystkich budżetów i wpływa

na  wskaźniki.  Pani  Burmistrz  podkreśliła,  że  Gmina  spłaca  zadłużenie  i  gdyby  radny  Stefan 

Wełniak  wnikliwie  analizował  działania  Gminy w tym zakresie,  to  by  wiedział,  że  kredyt  jest 

spłacany i będą nadal spłacane nawet te zadłużenia,  które są zadłużeniami przyszłości,  o czym

Pani  Burmistrz  wielokrotnie  wspominała.  Spłacone  zostało  zadłużenie,  które  było  zaciągnięte

w latach poprzednich. Natomiast w 2020 roku Gmina Wyrzysk nie zaciągnęła żadnego kredytu. 

Pani  Burmistrz  poprosiła,  aby  w  dyskusji  merytorycznej  patrzeć  na  stan  prawny,

a  nie  domniemywać „co  by było gdyby”.  Jest  tak,  jak  określił  to  ustawodawca.  To było  duże 

wyzwanie  dla  Pani  Skarbnik,  że zmniejszone zostało  o kilkanaście  % zadłużenie  od momentu,

gdy Pani Bogusława Jagodzińska została burmistrzem, oczywiście dzięki wyborcom.

Radny  Piotr  Banach  podkreślił,  że  rok  2020  był  trudny,  ponieważ  był  to  rok  „covidowy”.

Radny mówił to już rok temu w czerwcu, że jest spokojny o budżet 2020 roku. Chociaż to był 

trudny  rok  z  uwagi  na  zmniejszenie  subwencji  oświatowej,  podniesiono  płacę  minimalną, 

zmniejszyły się wpływy z podatku, bo niektóre firmy miały zawieszoną działalność, to jednak udało 

się  zrealizować  kilka  poważnych  inwestycji  m.in.:  droga  do  Falmierowa,  droga  w Auguścinie, 

chodniki w Wyrzysku, Osieku nad Notecią i Dąbkach i dokończenie szeroko rozumianego remontu 

Urzędu Miejskiego w Wyrzysku, a więc tych inwestycji było dużo. Radny powiedział,  że chyli 

czoła,  przede  wszystkim przed  Panią  Skarbnik,  która  jest  prawą  ręką  Pani  Burmistrz  i  bardzo 

dobrze zarządza finansami Gminy. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Roman Łuka  podziękował  za  minione  wypowiedzi  na  temat 

sprawozdania  finansowego,  a  szczególnie  Pani  Burmistrz  i  radnemu  Piotrowi  Banachowi,

ponieważ  uważa,  że  dzięki  takiemu  merytorycznemu  przedstawieniu  kwestii  związanych

ze  sprawozdaniem  lepiej  można  zrozumieć,  jak  działa  Gmina  i  Referat  Finansowy  na  czele

z Panią Skarbnik. 

Radny Leszek Matuszewski  powiedział, że nie ma nic przyjemniejszego dla radnego, jak usłyszeć 

słowa  „nadwyżka  budżetowa”.  Radny  podkreślił,  że  chyli  czoła  przed  Panią  Skarbnik,
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bo  zaplanowała  była  nadwyżka  na  ponad 1  mln  zł,  a  udało  się  wypracować  ponad 4  mln  zł.

To świadczy o efektownej, rozsądnej i odpowiedzialnej polityce finansowej. Nadwyżka jest faktem, 

który zaistniał i należy się z tego faktu cieszyć. 

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  Następnie  Przewodniczący  zarządził głosowanie 

nad przyjęciem projektu uchwały.

W wyniku głosowania   Rada opowiedziała się następująco:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/340/2021,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

O godz. 11:50 Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy.

O godz. 12:00 wznowiono obrady. 

Ad 8. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2020 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie 

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy 

Wyrzysk za 2020 rok;

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Leszek Matuszewski poinformował, że Komisja Rewizyjna

na posiedzeniu w dniu 28 maja 2021 r. podjęła uchwałę Nr 1/2021 w sprawie wniosku o udzielenie 
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absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2020 rok. Komisja Rewizyjna pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 r. W związku z czym zawnioskowała

do Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2020 rok. 

Uchwała Nr 1/2020 Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 28 maja 2021 roku

w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2020  rok  stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok; 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  -  Leszek  Matuszewski poinformował,  że  Skład  Orzekający 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  8 czerwca  2021 roku  podjął  uchwałę 

Nr  SO-14/0955/176/2021 w  sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Wyrzysk absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

Zarządzeniem nr 16/2021 Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia 

2021 roku (ze zm.) w składzie:  Przewodnicząca Pani Edyta Zastrow, członkowie: Pani Monika 

Paczyńska i Pani Marzena Węckowicz.

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej  w Wyrzysku nie wniosła zastrzeżeń do sposobu wykonania 

budżetu  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk.  Na  podstawie  dokonanej  oceny  Komisja  Rewizyjna  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2020 i sformułowała 

wniosek o udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu 

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2020 rok jest należycie uzasadniony.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu  

Gminy Wyrzysk za 2020 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu 
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Gminy Wyrzysk za 2020 rok – uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Wyrzyska za 2020 rok.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania 

budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2020  rok,  a  tym  samym  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2020 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji 

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi 

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2020 rok?

W wyniku głosowania   Rada opowiedziała się następująco:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/341/2021,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący  Rady –  Roman Łuka  w imieniu  Rady Miejskiej  w Wyrzysku złożył  najlepsze 

gratulacje na ręce Pani Burmistrz. Podkreślił, że tak samo jak Rada, tak i Pani Burmistrz nie robi 

żadnej łaski działając na rzecz wspólnoty samorządowej Gminy Wyrzysk. Niemniej, radni uważają, 

że  Pani  Burmistrz  jest  osobą  bardzo  pracowitą,  otwartą  i  nie  bojącą  się  przyjmować  różnych 

wyzwań. Wiedzą również,  że Pani Burmistrz potrafiła wykazać się należytą odwagą, chociażby 

wtedy,  gdy  zawnioskowała  do  Wysokiej  Rady  o  wystąpienie  ze  Związku  Międzygminnego 

PRGOK. Przewodniczący życzył Pani Burmistrz, aby działała tak, jak dotychczas,  z taką odwagą

i łatwością. Przewodniczący podkreślił, że Pani Burmistrz nie boi się spotykać z przedstawicielami 

najwyższych  szczebli  samorządowych  i  państwowych.  Życzył  również  tego,  aby  współpraca

Pani  Burmistrz  z  radnymi kształtowała  się  tak,  jak  dotychczas.  Natomiast  w życiu  prywatnym 

przede wszystkim dużo zdrowia.
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Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz bukiet kwiatów.

Następnie  gratulacje  i  kwiaty  w  imieniu  Klubu  Radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  złożył  

przewodniczący klubu Pan Włodzimierz Michalski. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  zabierając głos podziękowała za wotum zaufania

i  absolutorium. Te dwa fakty sprawiają,  że Pani Burmistrz  wierzy w to,  co robi i  że  działania 

zarówno  Jej  oraz  współpracowników  mają  sens,  bo  wszystkie  te  działania  prowadza  do  tego,

aby  służyć  ludziom.  Bardzo  się  cieszy,  że  są  osoby  w  tej  Radzie,  które  wspierają  zadania 

realizowane przez Burmistrza.  Pani  Burmistrz  podziękowała  radnym,  którzy wraz  z  Nią patrzą

w tym samym kierunku, czyli służyć ludziom, a nie uprawiać polityki nienawiści do Burmistrza. 

Trzeba być świadomym tego, że gdy ktoś zostaje radnym, to powinien skupić uwagę na działaniach 

na rzecz mieszkańców, którzy go wybrali. Ten kto został burmistrzem, winien mieć szacunek nawet 

wtedy, gdy  komuś nie odpowiada on politycznie,  mentalnie,  czy społecznie,  bo został  wybrany 

przez większość. Ta większość zadecydowała o tym, że ktoś tę funkcję pełni. Bardzo przykre jest 

to, jeżeli na swoje działania służące ku dobru ludzkości Gminy Wyrzysk ma się aprobatę, a ktoś 

uderza  w  Burmistrza,  bo  mu  nie  odpowiada.  Pani  Burmistrz  przyznała,  że  bardzo  mocno  Ją 

dotknęło  dzisiejsze  wystąpienie  radnego  Pana  Stefana  Wełniaka,  bo  Ona  nie  wie  o  innych 

powodach niż zdrowotne ustąpienia Pana radnego Łukasza Napierały. Podkreśliła, że to, co czyni, 

zawsze czyni zgodnie z prawem i musi tego prawa przestrzegać, czy to się komuś podoba, czy nie. 

Natomiast ten, kto to prawo łamie lub nieodpowiednio stosuje, niestety musi ponieść konsekwencje.

Pani Burmistrz dodała, że może warto zajrzeć w swoje sumienia, zanim się uderzy w czyjąś osobę, 

żeby prawidłowo wyrażać swoje myśli. Podziękowała raz jeszcze i wyraziła nadzieję, że kolejny 

rok,  który  właśnie  jest  realizowany  będzie  również  powodem  do  radości.  Czas  pandemii 

przysporzył wielu wyzwań, ale udało się je pokonać w sposób modelowy, wspierając przy tym

te  instytucje,  które  osobom  potrzebującym  w  tym  czasie  udzielały  pomocy.  Pani  Burmistrz 

podziękowała  również  swoim  współpracownikom  oraz  mieszkańcom  za  to,  że  dali  Jej  szansę 

zmieniać małą rzeczywistość Gminy Wyrzysk. Podkreśliła, że w dalszym ciągu będzie oddawała 

wszystkie  swoje  umiejętności  i  wiedzę,  aby działać  na  rzecz  mieszkańców i  wspólnego dobra. 

Podziękowała  również  klubowi  „Wspólnie  dla  Gminy”,  który  wspiera  Jej  działania,  swojemu 

Zastępcy,  Pani  Skarbnik,  Pani  Sekretarz,  Radcom Prawnym,  którzy  czuwają  nad prawidłowym 

funkcjonowaniem  urzędu,  a  także  wszystkim  innym,  którzy  ku  dobremu  służą  i  do  dobrego 

prowadzą. 
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Ad 9. Rozpatrzenie projektów uchwały Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2021 rok;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/342/2021,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2021-2030;

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy  powiedziała,  że w materiałach,  które otrzymali radni jest 

autopoprawka, o której mówiła na posiedzeniu komisji. Należy wprowadzić w ramach wydatków 

bieżących przedsięwzięcie związane z łączem internetowym dla Urzędu Miejskiego w Wyrzysku

na lata 2021-2022. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
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Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/343/2021,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/344/2021,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

4)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  w trybie  bezprzetargowym  na  czas 

nieoznaczony;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/345/2021,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

5)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/346/2021,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

6) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Jednostki Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/347/2021,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

7) wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości 

dochodów;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/348/2021,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

8) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/349/2021,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

9) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2021 

roku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik

22



W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/350/2021,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

10)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/351/2021,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

11)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/352/2021,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

12)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2021 roku.

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 23 czerwca 2021 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  14  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XXXVII/353/2021,

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Ad 10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku i Radnych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
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Radny  Leszek  Matuszewski  w  nawiązaniu  do  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej 

Burmistrza  Wyrzyska  wspomniał  o  meczu  siatkówki  pomiędzy  radnymi  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku a Młodzieżową Radą Miejską w Wyrzysku. Podziękował radnemu Ryszardowi Sellowi 

jako  opiekunowi  i  Młodzieżowej  Radzie  Miejskiej  za  zaproszenie.  Było  to  fajne  przeżycie

dla  radnych  i  przydałoby  się  więcej  takich  działań.  Radny  poprosił  radnego  Ryszarda  Sella,

aby przekazał Młodzieżowej Radzie podziękowania od Klubu Radnych „Wspólnie dla Gminy”, 

który wystawił reprezentację do tej rozgrywki.

Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka  powiedział,  że  radny  Leszek  Matuszewski  uprzedził

Go z podziękowaniami. Podkreślił, że jeśli chodzi o działania radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku 

to radny Ryszard Sell naprawdę daje z siebie wielkie serce, wkłada ogrom pracy w to, co robi. 

Przewodniczący Rady podziękował radnemu za to, co dotychczas zrobił i poprosił o jeszcze więcej. 

Ad 11. Wolne głosy.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poinformowała, że dzisiaj po raz ostatni uczestniczy 

w posiedzeniu Rady Miejskiej  w Wyrzysku jako Sekretarz,  Pani Sekretarz Wiesława Krasocka.

Pani  Sekretarz  wspiera  nie  tylko  działania  Burmistrza  i  pracowników,  ale  także  sprawowała 

merytoryczną opiekę nad Radą Miejską w Wyrzysku. Pani Burmistrz  wraz z Przewodniczącym 

podziękowali Pani Sekretarz za to, co do tej pory, przez wiele lat czyniła. Za doświadczenie, wiedzę 

i wsparcie oraz za to, że tworzyła historię Miasta i Gminy Wyrzysk, bo Sekretarz to też druga prawa 

ręka  Burmistrza,  która  czuwa  nad  działaniami  administracyjnymi.  Pani  Burmistrz  wyraziła 

nadzieję, że Pani Sekretarz na emeryturze będzie ciepło myślała o tych dniach, miesiącach i latach, 

które  poświęciła  dla  działania  na  rzecz  mieszkańców.  Pan  Przewodniczący  zażyczył  sobie

w  kwiaciarni,  aby  bukiet  składał  się  z  różnych  kwiatów,  bo  z  różnych  kwiatów,  charakterów

i usposobień składała się społeczność, z którą Pani Sekretarz pracowała. 

Przewodniczący Rady Roman Łuka dodał, że Pani Sekretarz zasłużyła na ten urlop. Przewodniczący 

powiedział,  że jest  na tym urlopie już dość długo i jest naprawdę fajnie.  Złożył Pani Sekretarz 

serdeczne  życzenia:  radości,  spokoju,  zdrowia  i  aktywnego  wypoczynku  i  podziękował

za wieloletnią współpracę.

Pani Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady wręczyli Pani Sekretarz Wiesławie Krasockiej bukiet  

kwiatów. 

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk  podziękowała za życzenia. Powiedziała,

że przepracowała w urzędzie 38 lat i w tym czasie spotkała się z wieloma ludźmi na swojej drodze 

zawodowej,  skorzystała z wielu doświadczeń, stawała przed wieloma wyzwaniami, ale ta dobra 

współpraca  z  urzędnikami,  burmistrzami,  radnymi,  przewodniczącymi  rady,  dawały  sukces.
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Pani Sekretarz podziękowała Pani Burmistrz Bogusławie Jagodzińskiej za współpracę oraz innym 

burmistrzom,  z  którymi  było  Jej  dane  pracować,  Panu  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej

oraz wszystkim radnym, Kierownikom jednostek organizacyjnych, Dyrektorom szkół i instytucji 

kultury,  Prezesom  spółek,  sołtysom,  przewodniczącym zarządów  osiedli,  pracownikom Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku, Zastępcy Burmistrza, Pani Skarbnik, Głównej Księgowej, Urzędowi Stanu 

Cywilnego,  Kierownikom wszystkich  referatów i  radcom prawnym.  Pani  Sekretarz  podkreśliła,

że na pewno będzie się przyglądać temu, co się dzieje w urzędzie.

Gratulacje i kwiaty złożyli również członkowie Klubu Radnych „Zadbajmy o Gminę” Pan Stefan  

Wełniak, Pani Beata Królik i Pan Mateusz Jaremko. 

Radny Stefan Wełniak  odniósł się do wypowiedzi Pani Burmistrz, którą wygłosiła po udzieleniu 

absolutorium. Radny poczuł się jak w PRL-u, jest  demokracja i  każdy ma prawo do wyrażenia 

swojej  opinii  i  zagłosowania  tak,  jak  uważa.  Następnie  radny  wspomniał  o  spostrzeżeniach 

mieszkańców,  m.in.  osoby  z  okręgu  wyborczego  Pana  Przewodniczącego.  Od  dłuższego  czasu 

mieszkańcy  mówią  radnemu,  może  dlatego,  że  często  zabiera  głos,  o  pomniku  żołnierzy 

radzieckich. Są dwa gazony, gdzie nie ma kwiatów, rośnie zielsko. Trawa była skoszona, ale nie 

była  zgrabiona.  Jeżeli  to  nie  jest  w gestii  urzędu,  to  chyba  trzeba  wystąpić  do  innych  władz,

żeby  się  tym  zajęły,  bo  to  jest  bardzo  nie  w  porządku.  To  jak  tam  jest  obecnie,  to  wpływa

na niedobry wizerunek.  Druga sprawa,  pomnik na ul.  Podgórnej też jest  zaniedbany, kwiaty są 

zwiędnięte,  a  przy  pomniku  Papieża  Jana  Pawła  II  tak  nie  jest.  Kończąc,  radny  powiedział,

że zwiedził i obserwował dużo, ale nigdzie nie widział, że armaty są czarne, tylko są zielone, a tutaj 

są czarne. Ludzie zwracają na to uwagę i według radnego jest to żenujące. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała,  że pierwszy temat  poruszony przez 

radnego Stefana Wełniaka zostawi bez komentarza. Jeśli chodzi o drugi temat dotyczący gazonów

i ul. Podgórnej, to Pani Burmistrz sprawdzi czy faktycznie te kwiaty są zwiędnięte. Co do pomnika 

Papieża  Jana  Pawła  II  Pani  Burmistrz  powtórzyła  po  raz  kolejny,  że  Papież  jest  honorowym 

obywatelem Miasta  i  Gminy Wyrzysk,  a  jeśli  radnemu przeszkadza  nadmiar  kwiatów pod tym 

pomnikiem, to jest demokracja i ma prawo radnemu to przeszkadzać. Natomiast, Pani Burmistrz 

będzie o ten pomnik dbała, czy to się radnemu podoba, czy nie, a ludzie Pani Burmistrz mówią,

że im tak. 

Radny Mateusz Jaremko  zabierając głos wrócił  do jednej ze spraw poruszanych przy zmianach

w budżecie, ponieważ tak szybko ten temat przemknął, a jest tam jedna bardzo ważna zmiana dla 

mieszkańców  Bąkowa,  tzw.  dotacja  z  programu  dla  wiosek  popegeerowskich,  gdzie  Bąkowo 

zostało  zakwalifikowane  i  otrzyma  dosyć  sporą  dotację,  która  praktycznie  w  100% sfinansuje 
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zadanie  rewitalizacji  świetlicy  w  Bąkowie.  Radny  w  tym  miejscu  podziękował  pracownikom 

urzędu,  którzy  ten  wniosek  przygotowali  i  złożyli,  ponieważ  to  duży  sukces.

Na spotkaniach, które były w zeszłym roku w Bąkowie mieszkańcy kierowali do Gminy prośbę 

m.in. o wymianę źródła ciepła w pomieszczeniach świetlicowych, więc to dofinansowanie rozwiąże 

ich problem.

Przewodniczący obrad  również zabrał głos w tej sprawie. Miło, że Pan radny Mateusz Jaremko 

pamięta o tym, iż to, co się dzieje w poszczególnych miejscowościach, to m.in. organiczna praca 

Pani Burmistrz i Jej służb. Przewodniczący podziękował radnemu Mateuszowi Jaremko, bo wie,

że On o tę sprawę zabiegał. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  ona  również  bardzo  się  cieszy,

że  udało  się  pozyskać  dofinansowanie  na  tzw.  tereny  popegeerowskie.  Oprócz  remontu

i  modernizacji  sali  w Bąkowie  będą  również  zagospodarowane  tereny przyświetlicowe i  nowy 

wjazd do remizy strażackiej, a więc cały teren zostanie zrewitalizowany. Pani Burmistrz bardzo się 

cieszy,  że  ten  projekt  uzyskał  akceptacje,  ponieważ  było  wiele  gmin,  które  nie  otrzymały  nic

w ramach tego programu mimo iż tereny popegeerowskie na ternach tych gmin tez się znajdowały. 

Pani Burmistrz poinformowała mieszkańców, że podpisała umowę na wykonanie łącznika z firmą 

Redon  z  Nakła  nad  Notecią,  która  wygrała  przetarg  na  remont  nawierzchni  łącznika  między 

osiedlem Leśnym, a Polanowem. Natomiast jutro Pani Burmistrz podpisze umowę na wykonanie 

przebudowy ul. Przemysłowej w Osieku. Oba te tematy zyskały dofinansowanie. Na łącznik Gmina 

otrzymała  dofinansowanie  z  Funduszu  inwestycji  lokalnych  w  wysokości  300  tys.  zł,

a  na  ul.  Przemysłową  z  Funduszu  dróg  samorządowych  na  kwotę  ponad  2  mln  200  tys.  zł.

Pani Burmistrz cieszy się, że są radni, którzy zabiegali o te inwestycje. W przypadku Wyrzyska

Pan radny Włodzimierz Michalski, który cały czas wskazywał niedogodność dojazdu do Polanowa

i teraz będzie mógł  cieszyć się  nową nawierzchnią.  W przypadku Osieka radni,  którzy zawsze 

wspierają  Panią  Burmistrz  w  działaniach,  Pan  radny  Tomasz  Bogdański,  Pan  radny  Leszek 

Matuszewski i Pan radny Ryszard Janowiak, którzy zawsze wspierali takie działania wynikające

z finansowych kwestii, gdy trzeba dodać pieniądze do jakiegoś zadania lub dotacji. Pani Burmistrz 

dodała, że obie te inwestycje mają być zgodnie z umową wykonane do końca października br.

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska w nawiązaniu do dotacji na zadanie polegające 

na  modernizacji  i  rewitalizacji  świetlicy  wiejskiej  w  Bąkowie  powiedział,  że  nie  wie,

jak  Pani  Burmistrz  to  robi,  ale  przejrzał  całą  listę  województwa  wielkopolskiego  wniosków

na dofinansowanie z funduszu popegeerowskiego, w przypadku Gminy Wyrzysk wniosek opiewał 

na kwotę 800 tys. zł, a otrzymano 600 tys zł. Jakby się przyjrzeć tym listom to są tam wnioski

np. na kwotę 1 mln 200 tys. zł, a otrzymane dofinansowanie 200 tys. zł albo wniosek na 2 mln zł,
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a dofinansowanie 300 tys. zł. Gmina Wyrzysk składając wniosek na 800 tys. zł, otrzymując 600 tys. 

zł dotacji, to na pewno wystarczy na bardzo duży zakres tego zadania. 

Radny Stefan Wełniak  zabierając głos poprosił Panią Burmistrz, aby nie kłamała, bo on również 

wspiera  każdą  inwestycję  i  głosuje  za,  a  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  radny  nie  wsparł

ul. Przemysłowej, a to co ma miejsce i będzie zrobione to radny zawsze głosuje. Radny poprosił,  

aby Pani Burmistrz następnym razem tak do tego nie podchodziła. 

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  radny Stefan  Wełniak chyba trochę  przesadził,  bo On nie 

słyszał, aby Pani Burmistrz mówiła, że radny czegoś nie wspiera. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  odnosząc się do słów radnego Stefana Wełniaka 

podkreśliła,  że  powiedziała  tylko,  że  radni  wspierają  zmiany  w  budżecie,  które  powodują 

możliwość realizacji wielu zadań i za to tym radnym dziękuje. Poprosiła radnego, aby ważył słowa 

i przejrzał sobie głosowania nad zmianami w budżecie, aby mógł posądzić Panią Burmistrz o to,

że  kłamie.  Natomiast,  co  do  tego,  co  powiedział  Pan  Zastępca,  Pani  Burmistrz  dodała,

że  podziękowania  należą  się  posłom,  a  w szczególności  Panu  Posłowi  Marcinowi  Porzuckowi

i Pani Poseł Marcie Kubiak, którzy zabiegają o zadania Gminy Wyrzysk. To, że Gmina dostaje 

takie, a nie inne kwoty dofinansowań świadczy o tym, że są Oni przekonani, że zadania realizowane 

przez Gminę Wyrzysk są ważne dla mieszkańców. Pani Burmistrz stara się korzystać z różnych 

opcji politycznych, chociaż polityka nie powinna ingerować w samorząd i Pani Burmistrz siada

do stołu z każdym, ale tak niestety jest, że trzeba rozmawiać z każdym, niezależnie od tego jaką 

barwę  polityczną  ktoś  reprezentuje.  Dla  Pani  Burmistrz  najważniejsze  jest  to,  co  się  uda

z  poszczególnymi  osobami  zyskać  dla  mieszkańców.  Wiele  tematów  jest  realizowanych  dzięki 

przychylności  Urzędu  Marszałkowskiego.  Pani  Burmistrz  złożyła  szczególne  podziękowania

dla członka Zarządu Województwa Wielkopolskiego Jacka Bogusławskiego, który zawsze wspiera 

Gminę Wyrzysk przy składaniu wniosków na te projekty,  które realizuje Urząd Marszałkowski. 

Przykładem takiego wsparcia jest dofinansowanie 50% kwoty inwestycji dot. przebudowy szatni 

Klubu  Łobzonka  z  projektu  „Szatnia  na  medal”.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  wsparcia  udziela 

również  Pani  Mirosława  Rutkowska-Krupka,  wieloletnia  przyjaciółka  Gminy  Wyrzysk. 

Najważniejsze jest  to,  aby łączyć się  dla  dobra wspólnego.  Na urządzaniu dyskusji  tracą tylko 

mieszkańcy, a Burmistrz i Rada ma im służyć. 

Radna Beata Królik  zabrała głos w sprawie hymnu Gminy Wyrzysk, który jest piękny, ale są głosy 

mieszkańców Wyrzyska, że jeszcze nie kończy się hymn, a już biją dzwony i wszystko zlewa się

w całość.  Czy jest  taka możliwość,  aby hymn zaczynał się 5-10 minut wcześniej?  Mieszkańcy 

mówią, że słychać hymn pięknie, a potem zaczynają bić dzwony i jest to nie do rozróżnienia. 
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  odpowiedziała, że nie jest to chyba duży problem. 

Należy odsłuchać  ile  trwa bicie  dzwonów,  a  ile  hymn,  bo  rzeczywiście  dobrze  usłyszeć  jedno

i drugie.

Radny  Leszek  Matuszewski  zabierając  głos  wrócił  do  szeroko  omawianej  dotacji  na  tereny 

popegeerowskie. Radny Jaremko wspomniał, że ten temat został szybko przemknął, a to wcale tak 

nie  było,  ponieważ radni  klubu „Wspólnie  dla  Gminy” pracowali  nad tym tematem od dawna,

a  było to  możliwe dzięki  radnemu Piotrowi  Radwańskiemu,  bo był  inicjatorem tej  pracy  i  był 

najbardziej zaangażowany. 

Przewodniczący obrad  gwoli ścisłości dodał, że myśli, iż zaszło pewne nieporozumienie i radny 

Mateusz Jaremko miał na myśli, że nie zdążył zabrać głosu w odpowiednim momencie. 

Radny Piotr Radwański zapytał, jak wygląda sprawa wniosków z „Wielkopolska wieś pięknieje”? 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska odpowiedziała,  że  niestety  Gmina  Wyrzysk

nie otrzymała dofinansowania na żaden wniosek.  

Ad 10. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  13:08 Przewodniczący Rady 

zamknął XXXVII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Klaudia Jagodzińska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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